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Referat underskrevet af formand 
for Hornslet Distriktsråd

Den 15. maj 2024

Anja Hjortshøj Nielsen



DAGSORDEN 

● Årsberetning

● Regnskabsaflæggelse 2023 og 
budget fra 2024

● Valg til distriktsrådet

● Valg af revisor

● Lille pause

● Paneldebat med fire lokale 
byrådspolitikere om ”Byudvikling 
kontra naturbevaring”

 



ÅRSBERETNING for 2023 - nu



Noter gerne jeres spørgsmål og 
refleksioner undervejs 

- så kan de evt. bruges i debatten senere



H
- dfd
- df- Vi er ét ud af 14 distriktsråd i Syddjurs Kommune

- Distriktsrådet skal sikre, at der altid er mindst én stemme til at fremme 
udviklingen i lokalområderne Hornslet, Rodskov, Eskerod og Krajbjerg

- Vi samler trådene, favner, rummer og bringer områdets synspunkter frem til 
debat, dialog og som indlæg forud for vigtige kommunale beslutninger

- Vi er dialogpartner for både Syddjurs Kommune, borgere og lokale aktører

- Yderligere løbende dialog og samarbejde med diverse lokale aktører, herunder 
Hornslet Handel, Hornslet IF og Skolebestyrelsen

- Vi kommunikerer via            facebooksiden: “Hornslet Distriktsråd informerer” 
Pt. har siden 965 følgere 

- www.hornsletby.dk er distriktsrådets hjemmeside

Hvem er Hornslet Distriktsråd?

http://www.hornsletby.dk


High lights fra det sidste år
- arrangementer og indlæg
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- Hornslet Distriktsråd har to gange afholdt 

TilflytterGåTur. I august 2022 og senest den 13. 

april 2024 med ca. 35 deltagere inkl. foreninger. 

- Formål: 
• at møde andre tilflyttere

• at møde, foreninger, handelsstandsforeningen 

og høre om kulturen

• en gåtur til udvalgte steder med historie

• at møde andre Hornslet borgere

- Hornslet har et rigt og varieret forenings- og 
handelsliv.

- Der er dog generelt mangel på lokalt engagement 
og frivillige kræfter - det udfordrer flere lokale 
foreninger. 

   TilflytterGåTur i Hornslet 



H
- dfd
- df

Høringssvar
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Indlæg
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- Borgermøde om ny udskoling, arrangør Syddjurs Kommune (den 20. april 2023).

- Møde med Trafik og Anlæg efter henvendelse fra Skolebestyrelsen,HIF og Hornslet 

Distriktsråd (den 24. april).

- Borgermøde om lukning af stordagplejen arrangeret af forældre (den 17. maj 2023).

- Arbejdsmøde vedr. parkeringsudfordringer ved Rådhus, Hornslet Skole og

Rosengården, arrangør Syddjurs Kommune (den 8. juni 2023).

- Opklarende møde vedr. kommende Kommuneplan (den 15. juni 2023).

- Møde med bl.a. kommunaldirektøren vedr. manglende baneareal ved Hornslet Hallen og 

behov for en kunstgræsbane (den 3. august 2023).

- Borgermøde om budget 2024, arrangør Syddjurs Kommune (den 31. august 2023).

- Ministerbesøg i Hornslet ift. Frie bymidter, arrangør Syddjurs Kommune (23. oktober 

2023) .

- Årsmøde for distriktsråd i Syddjurs Kommune, arrangør Syddjurs Kommune (den 31. 

oktober 2023).

Distriktsrådet som aktør - deltagelse det seneste år 
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- Grønt råd - dialogforum, arrangør Syddjurs Kommune - ca. 2 møder hen over året.

- Temadag: Der er så dejligt derude på landet, arrangør Syddjurs Kommune (den 15. 

november 2023).

- Første spadestik på 1. etape af udbygningen af Hornslet skole arrangør Syddjurs 

Kommune (den 4. december 2023).

- Præsentation af anlægsbudgettet, arrangør Syddjurs Kommune (den 22. januar 2024).
- Workshops vedr. svømmehals-analyse den 30. januar 2024).

- Workshop om risikohåndtering ifm. nyt kulturhus, arrangør Kulturgrunden og Syddjurs 

Kommune (den 26. februar 2024).

- Workshop om trafik og mobilitet i Hornslet til brug for mobilitetsanalyse, arrangør 
Syddjurs Kommune (den 7. marts 2024).

- Virtuelt tidlig præsentation for Mørke og Hornslet Distriktsråd af projekt solpark ml. 
Hornslet og Mørke, arrangør projektudvikler og jordejere (den 11. marts 2024).

Distriktsrådet som aktør - deltagelse det seneste år



High lights fra det sidste år
- de store linjer
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Ny kommuneplan 2024
- Kommuneplanen er rammen for en 12 årig 

periode, og revideres hvert 4. år. 
- Denne gang er et “Arealbarometer”  brugt som 

værktøj til forvaltningens screening og 
vurdering forud for politisk prioritering af 
arealudlæg, der skal medtages i kommuneplan 
2024.

- Areal-ønsker er indkommet frem til den 3. 
marts 2023.

- Offentlig høring med frist den 6. december 
2023.

- Endelig vedtagelse af ny kommuneplan i i 
slutningen af 2024.



Høringssvar til ny kommuneplan 2024

→ For Rodskov og Eskerod kommer der nu en strukturplans-proces 
forventeligt i 2025, inden selve arbejdet med lokalplan kan komme videre.

- Vigtigt med en samlet strukturplan
- Byskitse workshop-runde krævet for Rodskov og Eskerod
- Hastighedsbegrænsning på de trafikerede hovedfærdselsårer
- Styrke samarbejdet mellem Syddjurs kommune og Distriktsrådene

Hovedpointer fra Hornslet Distriktsråd:
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Byudvikling i distriktet
"Hornslet Distriktsråd arbejder for, at kommende udbygninger af nye boligområder har 

bæredygtig byggeri og stærke fællesskabs-understøttende boformer i tæt pagt med 

naturen som helt centrale omdrejningspunkter. 

Dernæst er det vigtigt, at Hornslet kan tilbyde et varieret udbud af boformer samt eje-, 

leje-, andel- og almennyttige boliger. Det er afgørende for at være en dynamisk, 

engageret og attraktiv by i vækst og for at kunne tiltrække og sikre en varieret 

befolkningssammensætning. 

Byudvikling skal helt naturligt følges af kommunal infrastruktur og offentlig kommunal 

service til glæde og gavn for både nye og eksisterende borgere."



- I oktober 2022 blev udbuddet af delområde 1 og 2 i Hornslet Vest trukket 
tilbage for at blive sat på pause.

- Lokalplan 459 samt kommuneplantillæg nr. 15
for delområde 3 har været i høring og afventer 
nu politisk behandling.

Hornslet Vest



1. Trafiksikkerhed - for bløde små trafikanter
a. sikker færdsel helt ud til Sophie Amaliegårdskoven
b. utryg færdsel over den smalle jernbanebro
c. Sikker skolevej til og fra Krajbjerg via Hornbjergvej

2. Sikker og let adgang til skoven også inde fra området

3. Respekt for skovbyggelinjen
For at sikre det frie udsyn til skoven og skovbrynet og for at bevare skovbrynene som værdifulde 
levesteder for plante- og dyreliv forløber der en skovbyggelinje i en afstand af 300 meter fra 
skoven og helt op til den nuværende ridehal. En stor del af delområde 3 ligger inden for 
skovbyggelinjen (skitseret med gul).

1. Bæredygtig vandhåndtering 
- potentialet i genbrug af regnvand udnyttes ikke

2. Forpligtende oprettelse af grundejerforening

Fokus i Distriktsrådets høringssvar til Lokalplan 459 



- 1. etape af udbygningen af Hornslet skole er i gang. Første spadestik til 

den nye udskoling ved Hornslet Hallen blev taget den 4. december 2023.

- Udbygningen udfordrer foreningslivet, da den nye skole kommer til at 

ligge på noget af det eksisterende banearealet, og fordi de eksisterende 

fodboldbaner ikke kan klare den øget belastning, som daglig brug fra 

både skolebørn og foreningsliv vil give.

- Hornslet IF Fodbold har i samarbejde med Hornslet 

Distriktsråd gjort opmærksom på behovet for en 

kunstgræs på den nuværende opvisningsbane.

- Som en del af budgetforliget 2024 blev der øremærket 

2. mio. kr. til en kunstgræsbane i Hornslet. Pengene 

rækker dog ikke, og det er vanskeligt at få tilsagn om 

fondsmidler.

Ny udskoling i Hornslet



- Hornslet og elevtallet på skolen vokser.

- Konkret: En skoleøkonomi, hvor den gennemsnitlige sum pr. elev, kun bliver mindre for hver ny 
elev, der starter på skolen. Over 50 % af eleverne udløser den lave takst!

- Den økonomiske udfordring bliver kun større med fremtidig to matrikler.

- Skolebestyrelsen har afholdt dialogmøde med Familie-, børne - og læringsudvalget i januar 2024.

Derfor er det vigtigt

- Hornslet skal kunne levere et attraktivt 

og inkluderende folkeskole-tilbud  

- Skolen skal kunne rekruttere og fastholde 

fagligt dygtigt og engageret personale

Hornslet Skoles økonomi under stigende pres

Udpluk fra Skolebestyrelsens 
henvendelse til det ansvarlige 
udvalg forud for dialogmødet 
i januar 2024.
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Distriktsrådets fokuspunkter for de mange 

udviklingsprojekter: 

- Bløde trafikanter
- Sikker skolevej, fx

• jernbanebroen på Amaliegårdvej 

• til og fra Hornslet Hallen/ny udskoling, også 

i byggeperioden

• Hornbjergvej til og fra Krajbjerg

- Dårlige oversigtsforhold ved. kryds flere steder i distriktet 

- Hastighed

- Tryg færdsel: Ønske om stier til skov og strand

- Generelt opmærksomhedspunkt: Trafikflow gennem byen

Vi blander os og fastholder en løbende dialog med kommunens afdeling for Trafik og anlæg!

Trafikforhold og sikker færdsel
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Ønsker fra Rodskov-Eskerod: 

- Trafiktæthed og -hastighed skal ned på Landevejen fra motorvejen gennem Rodskov til Rønde
- Dobbeltrettet cykelsti langs Landevejen fra Rodskov via Eskerod til Stenhusvej
- Hastighed ned på Rodskovvej inde i Rodskov, en bedre overgang fra Mølbjerget til cykelsti 

samt generelt en bedre cykelsti langs Rodskovvej inde i Rodskov
- Generelt mindske den tunge trafik på Rodskovvej
- Dobbeltrettet cykelsti på Ønbjergvej fra Rodskov ned til Strandvejen

Trafikforhold og sikker færdsel
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Efter længere periode med nabo- 
indvendinger inviterede Syddjurs 
Kommune til dialogmøde den 9. juni 
2022 om byggeprojektet på Møllestedet. 
Billede fra Lokalavisen Syddjurs reportage.
 

Hvem har helhedsblik for trafiksikkerheden? 
- Syddjurs Kommune har i juli 2023 givet byggetilladelse til opførelse af 40 boliger ved 

Møllestedet. Der er dispenseret fra gældende lokalplan 307 (max på 28 boliger).
- Lang og rodet proces, hvor distriktsrådet siden 2021 har understøttet beboere på 

Møllestedet i dialogen med Syddjurs Kommune. 
- Primær bekymring om trafikmønstre og sikkerhed, også for skolebørn, da Møllestedet 

er vigtig forbindelse til Hallen, men også er smal og knækker samt udmunder i den 
trafikerede Rodskovvej.
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Hvem har helhedsblik for trafiksikkerheden? 
- Af Syddjurs Kommunes naboorientering om byggetilladelsen fremgår det: 

- Det er generelt meget svært at gennemskue, hvem der er ansvarlig for, at der sikres 
gode løsninger for borgerne, når bolden blot sendes videre mellem afdelinger og 
politiske udvalg!

Mellem kommunens afdelinger: Fra Byggeri og Landbrug → Trafik og Anlæg.
Mellem politiske udvalg: Fra Erhvervs- og planudvalget → Natur-, teknik- og miljøudvalget.

- Samtidig har distriktsrådet spurgt om, hvordan børn og andre borgere under 
skolebyggeriet bedst og sikrest kommer fra A-B. Foreløbige anvisninger er delt via Aula og 
Facebook af Hornslet Skole og Distriktsrådet.

- Byggeriet på Møllestedet er nu påbegyndt. Entreprenør har oplyst naboerne om, at 
byggeriet vil stå på i 1 ½ år. 
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udfordret. Vendehøj lukket i lange 
perioder.

Store mængder sne i starten af 2023. 
Skolebussen kunne fx ikke køre med 
børn til og fra Krajbjerg i mange dage, 
fordi Syddjurs Kommune ikke fik 
ryddet sne, der hvor skolebussen skal 
vende.

Vejrmæssige udfordringer i distriktet



- Den 7. februar 2024 har Erhvervs- og planudvalget besluttet at 
opstarte arbejdet for en lokalplan med tilhørende 
kommuneplantillæg. Planlægningen skal muliggøre et 
solenergianlæg ved Sophie-Amaliegård ved møllerne på 
Estrupvej.

- I dag, den 15. april kl. 16.30-19.30 har Syddjurs Kommune 
afholdt “gummistøvletur i området og 
efterfølgende præsentation og 
dialogmøde omkring projektet på 
rådhuset i Hornslet.

Vedvarende energi-projekter

NB: På nederste kort er området 
blot løst tegnet ind som illustration 
af området i forhold til Hornslet
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- Projekt med solenergianlæg mellem Mørke og Hornslet.
- Projektet er endnu ikke behandlet af Syddjurs Kommune og ligger pt. nederst i bunken af 

solenergi-projekter.
- Mørke og Hornslet Distriktsråd har den 11. marts deltaget i et virtuelt møde med virksomheden bag 

projektet samt jordejerne for at give en tidlig præsentation af projektet, og for at komme i dialog med 
distriktsrådene.

- De forventer senere på foråret at holde borgermøder i hhv. Mørke og Hornslet.
- Hvis projektet realiseres kan det give 12,5 mio. kr. fra statslig Grøn pulje (Lov om vedvarende energi). 

Det er hensigten, at midlerne fortrinsvist skal støtte projekter ansøgt af nære naboer til det vedvarende 
energianlæg samt grønne tiltag i kommunen. 

- Hornslet Distriksråd har bl.a. gjort opmærksom på, at det er vigtigt, at:
- sikre forbedret adgang til naturen for borgerne.
- sikre hensyn til natur og dyreliv, vildtpassager osv.
- vurdering af mulige gener og hensyn til nærmeste naboer.
- der kommer en gennemsigtig proces og god borgerinddragelse.
- et solenergianlæg må ikke være i vejen for en omfartsvej (trafikhensyn).

Vedvarende energi-projekter



Gl. Mørkevej

Rosenholm 
Slot
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- Samlet budget: 92 mio. kr. 
- Nordea-Fonden gav i november 2023 tilskud på 30 

mio. kr. 
- Der afholdes løbende arrangementer. 

på Kulturgrunden og i lokalerne i 
huset Tingvej 18, som kan lånes gratis. 

       

Kulturgrunden og nyt kulturhus i Hornslet

- Syddjurs Byråd har den 20. marts 2024 besluttet, at 
det nuværende bibliotek i Hornslet, Hack Kampmanns Tinghus fra 1910 skal flyttes til det kommende 
kulturhus, når det står færdigt. Et samlet byråd stemte for, pånær Kim Lykke Jensen (SF), der stemte 
hverken for eller imod at flytte biblioteket og fremhævede Tinghusets kulturelle arv.

- Flere politiske indlæg om:
• at sikre en proces om Tinghusets fremtid. 
• at Tinghuset forbliver i kommunalt regi og  fortsat bliver et hjemsted for Egnsarkivet og andre 

aktiviteter.
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- Distriktsrådet arbejder i samarbejde med Syddjurs 
Kommune og Gustin Landskab på et nyt aktivitetsområde, 
der inviterer til ophold i biblioteksparken. 

- Det finansieres udelukkende af øremærkede 
byfornyelsesmidler. Budget i alt 458.756 kr. 

- Etablering i løbet af 2024.

- Elementer er blandt andet: 
• udskårede dyr i træ til at lege på, lavet af træskulptør.
• legeelementer i træ, rutschebane og balanceleg.
• stangtennis pro - forhåbentlig med udlånsfunktion af 

ketchere.
• lydboks der formidler områdets historie i samarbejd. 

med Rosenholm Egnsarkiv.
• solcellelamper langs stien samt udvidelse med ny 

grussti.
• vådengs-beplantning og blomster.

Nyt byrum i Biblioteksparken



Er der nogen spørgsmål?



H
- dfd
- df



Kunne du tænke dig at understøtte 
Distriktsrådets arbejde? 

Fx inden for mere afgrænsede opgaver og projekter?

Har du gode idéer eller kompetencer?
… god til at læse budgetter, erfaring med at søge fonde, brænder du for at være med til at udvikle 

infrastrukturen eller har du et helt andet talent, særlig nysgerrighed og interesse for din by?

Så vil vi rigtig gerne høre fra dig!

→ Skriv dit navn på listen inden du går hjem
- det er ganske uforpligtende 



REGNSKAB FOR 2023



REGNSKAB FOR PERIODEN 1/1-2023 – 31/12-2023.
KONTONAVN       SALDO
Indtægter:
Kommunalt tilskud           28.622,00
Anden tilskud                  0,00
Renteindtægter                         39,75

Indtægter i alt                   28.661,75

Udgifter:
Vingaver m.m   - 2.744,10
Leje af udstyr                                                                                                                           0,00
Materialer               -2.437,50
Annoncer               -1.166,00
Konsulentbistand       -996,00
Vælgermøde                                0,00
Årsmøde                           -1.430,00
Donationer                                0,00
Arrangementer i Hornslet klublokale                -1.275,00
Andre arrangementer               -2.005,77
Kontingent/ serviceaftaler    -4.500,00
It, hosting m.m                                                                                                                 -745,00
Servicegebyr (netbank)                   -100,00
Konto gebyr                -1.250,00

Udgifter i alt            -18,649,37

ÅRETS RESULTAT                 10.012,38

Beholdning primo              73.374,07
Årets resultat                         -10,012,38
Beholdning ultimo              83,336,45
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Budget



Er der nogen spørgsmål?



VALG TIL DISTRIKTSRÅDET



1. Valg til Hornslet Distriktsråd
Distriktsrådet har plads til i alt 11 medlemmer. 

I Hornslet Distriktsråd er følgende 
fire medlemmer i 2024 på valg:

- Kim Sørensen (genopstiller ikke)
- Rasmus Max-Friis Petersen (genopstiller ikke)
- Birgitte Kaae (genopstiller ikke)
- Maiken Laursen (modtager genvalg)

 Vil du være med?

2. Valg af revisor 

Genopstiller ikke

Genopstiller ikke

Genopstiller ikke

Modtager genvalg



1. Valg til Hornslet Distriktsråd
De fremmødte blev adspurgt om at stille op. 
To borgere ønskede at gå ind i Hornslet Distriktsråd. Disse to blev dermed valgt ved fredsvalg. 

Forsamlingen gav Hornslet Distriktsråd mandat til at forsøge selv at finde et 11. medlem efter årsmødet. 

Følgende 10 personer udgør efter årsmødet 2024 det nye Hornslet Distriktsråd:

- Søren Kofoed 
- Poul Ladefoged
- Martin Knudsen 
- Sigrid Stenkilde Lynæs 
- Ida Uhrenholt
- Annette Alrøe 
- Anja Hjortshøj Nielsen 
- Maiken Laursen (genvalgt)
- Kim Tapdrup (nyt medlem)
- Stinne Madsen (nyt medlem)

 2. Valg af revisor 
- Jesper Jacobsen blev valgt

Konstituering
Hornslet Distriktsråd har efterfølgende konstitueret sig på møde den 6. maj 2024. 
Her blev Anja Hjortshøj Nielsen valgt som formand.



Lille pause
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Velkommen til fire byrådsmedlemmer i Syddjurs Kommune

- Henriette Qvist Eriksen (Venstre)
- Morten Siig Henriksen (SF)
- Jan Aude (Konservative)
- Jan Fischer (Socialdemokratiet) 

+ Kort introduktion fra hver af de fire (3 min.):
• Hvem er du?
• Hvad er din motivation for at arbejde med kommunalpolitik?
• Hvordan ser din overordnede vision for Syddjurs ud, fx 10 år 

frem?

DEBAT
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DEBAT 

Byudvikling 
kontra 

naturbevaring

Kommuneplan 2024



Syddjurs Kommune er kendetegnet ved at have rigtig meget attraktiv og beskyttelsesværdig natur fordelt 

ud over hele kommunen. Mange af kommunens byer grænser derfor allerede tæt op mod naturtyper, 

der som udgangspunkt skal beskyttes. Fx er Hornslet stort set omgivet af skov, og senest har et 

fredningsforslag fra Danmarks Naturfredningsforening omkring Kalø Gods rejst debat om muligheden for 

den fortsatte byudvikling af Rønde.

 

Hvordan synes du som kommunalpolitiker, vi bedst håndterer den mulige konflikt mellem behovet for 

fortsat byudvikling og beskyttelse af vores særlige natur? Er det fx OK at dispensere fra/annullere 

skovbyggelinjer, som det konkret foreslås i forbindelse med  lokalplanforslaget for Amaliegårdvej i 

Hornslet og forslaget for kommuneplanrammen for juletræsplantagen i Rodskov?

Hver politiker giver sit bud på ovenstående (2-3 min.) - herefter åbnes for debatten

Byudvikling kontra naturbeskyttelse



TAK FOR I 
AFTEN


